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Készült:  Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2011. április 28-i 

üléséről, hangfelvételről 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Kárpáti László alpolgármester, Dr. Ludas László 

alpolgármester, Boros Bálint, Czimbalek József, Melles Zoltán, Melsin 
Valentin, Dr. Novák János, Dr. Orbán Csaba, Rácz Ferenc, Sasvári Tamás, 
Simonovics Józsefné képviselők 

 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző, Dr. Pacári Judit 

jogtanácsos, Kliment Tiborné, Svégel Gábor, Dr. Druzsin Mónika 
irodavezetők, Szakályé Pintér Mária főigazgató, Rongáné Csányi Katalin, 
Varga Éva, Pünkösd Márton, Ivusza Tamás intézményvezetők, Egyed Árpád 
irodavezető, Kovács Róbert elnök-vezérigazgató (Medical Investments Zrt.), 
Dr. Baksai István ügyvezető (NagyatádMed Kft.), Dr. Fülöp Gyula főépítész 

 
 
Ormai István polgármester:  
Köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Melsin Valentin és Dr. Orbán Csaba 
képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 11 igen – 
szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
83/2011. (IV. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2011. április 28-i képviselő-
testületi ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Melsin Valentin és Dr. Orbán Csaba 
képviselőket választja. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület – 11 fővel – 
határozatképes.  
 
Ormai István polgármester az ülés előtt kiosztott napirendi javaslat megtárgyalását javasolja a 
képviselő-testületek.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Javasolja a képviselő-testületnek, hogy az 1. sz. napirendi javaslatot töröljék és ma ne 
tárgyalják meg.  
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Ormai István polgármester:  
Legyen szíves felolvasni a címét a képviselő úr! 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
 „Előterjesztés az Önkormányzat és Szervei Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 
önkormányzati rendelet elfogadásáról” című napirendet ne tárgyalja a képviselő-testület a mai 
ülésen.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja Dr. Novák János javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirend törlésére vonatkozó 
javaslatot 6 igen, 2 nem szavazat és 3 tartózkodás mellett elfogadja. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a napirendi javaslatot az 1.) számú napirend 
törlésével együtt. 
 
A képviselő-testület a napirendi javaslatot a módosítással egyhangú – 11 igen – szavazattal 
elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
84/2011. (IV. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendek tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 

 
1.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzatának 2010. évi gyermekjóléti és 

gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról 
 Előadó: Dr. Nagy Vera aljegyző 
    Simonovics Józsefné igazgató 

 
2.) Előterjesztés a háziorvosi, házi gyermekorvosi, fogorvosi, védőnői, iskola-

egészségügyi ellátás körzeteinek meghatározásáról szóló 21/2005. (VII. 5.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
3/A.) Tájékoztató a NagyatádMed Nonprofit Kft. 2010. évi tevékenységéről, 2011. évi  
3/B.) üzleti-szakmai terveiről, valamint a Medical Investments Zrt. 

vagyonkezelésében lévő kórházi vagyon után elszámolt ÉCS felhasználásáról 
 Előadó: Dr. Baksai István ügyvezető 
  Kovács Róbert elnök-vezérigazgató 
 
4.) Előterjesztés a településfejlesztési koncepció alapján a Coats Crafts Hungary 

Kft. telephelye beépítési lehetőségeinek bővítésére 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
5.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény alapító okiratának 

módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
6.) Előterjesztés a Somogy Megyei Önkormányzat közoktatási intézményeinek 
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átszervezésével kapcsolatos állásfoglalásról 
  Előadó: Ormai István polgármester 

 
7.) Előterjesztés pénzügyi tárgyú döntésekről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
8.) Előterjesztés a Kossuth utca 1. szám alatti társasház földszintjén elhelyezkedő 

üzlethelyiség értékesítési feltételeinek meghatározásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
9.) Előterjesztés a Nagyatád, Erkel Ferenc utca 1/c szám alatti lakás piaci 

értékesítéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
10.) Előterjesztés a Nagyatád, Dózsa György utca 11. szám alatti lakás piaci 

értékesítéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
11/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
11/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése 

közötti időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
12.) Interpellációk, kérdések 

 
13.) Előterjesztés a távhő szolgáltatással ellátott lakások csatorna használati díjáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
 
Napirendek tárgyalása: 
 

 
1.) Beszámoló Nagyatád Város Önkormányzatának 2010. évi gyermekjóléti és 

gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról 
 Előadó: Dr. Nagy Vera aljegyző 
    Simonovics Józsefné igazgató 
 
Dr. Nagy Vera aljegyző, Hatósági és Ügyfélszolgálati Iroda vezetője: 
A 3. oldalon a 2. pont második bekezdésében a bölcsődei ellátottak létszáma nem 63 fő, 
hanem 52 és a bölcsőde kihasználtsága pedig 78 %.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólások: 
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Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
A lakónépesség összlétszámának csökkenése valamivel az országos átlag fölött van, amely 
megfontolandó. Ha ez az ütem folytatódik, akkor a következő évben 11 ezer fő alá csökken 
Nagyatád lakossága. Ez elgondolkodtató adat.  
A szociális ellátással kapcsolatban nagyon részletes az anyag, gratulál az előterjesztőnek.  
 
Ormai István polgármester:  
A beszámoló kifejezetten a gyermekekkel kapcsolatos feladatokat mutatja be és taglalja. 
Azok, akik ezzel az ellátórendszerrel kapcsolatba kerülnek, nyilván rendelkeznek valamilyen 
tapasztalattal, információval erről a tevékenységről. A nagyatádi rászoruló gyerekekkel 
kapcsolatos munkának két fő bázisa van. Az egyik a Városházán a Hatósági és 
Ügyfélszolgálati Irodán az ezzel a szakterülettel foglalkozó munkatársak Dr. Nagy Vera 
vezetésével végzik ezt a tevékenységet, a másik hely pedig a Szociális Szolgáltató Központ, 
ahol pedig Simonovics Józsefné igazgatónő és munkatársai foglalkoznak ezzel a területtel.  
Nehéz a munkáról tényszerűen számot adó információk közül bármit is kiemelni. Egy olyan 
rendszer van Nagyatádon, ami lehetővé teszi azt, hogy minden veszélyeztetett, vagy 
valamilyen ok miatt arra rászoruló kisgyermek bekerülhet abba a védőhálóba, amelyet ez az 
intézményrendszer biztosít számukra. Pl. hatféle juttatás kerül biztosításra a családoknak, 
amelyek természetbeli és pénzbeli juttatások, így segítve az életüket, a megélhetésüket, a 
mindennapok során. Nagyon fontos, hogy amikor a veszélyeztetettség felmerül és fennáll a 
gyermekek esetében, ekkor azonnal reagálni lehessen. A két szervezet mellett, velük 
együttműködve a teljes intézményi hálózat, az iskolák, az óvodák, a bölcsőde, a rendőrség, a 
civil szervezetek figyelik ezt a helyzetet, együttműködnek és partnerek.  
Nagyatádon 1360 gyermek jár óvodába, iskolába. 537 gyermek részesül ingyenes, vagy 
kedvezményes étkeztetésben. Nyilván azok részesülnek, részesülhetnek ingyenes, vagy 50 %-
os térítési díjjal étkezésre, aki valami miatt az önkormányzat ellátó rendszerében ott vannak, 
akikről megállapították azt, hogy a családi helyzet, a jövedelmi viszonyok miatt erre 
rászorultak és jogosultak. Ezek a számok szemléltetik a munka jellegének nagyságrendjét.  
A gyermekjóléti szolgáltatás - amelyet a Szociális Szolgáltató Központ végez – egy olyan 
módszer, ami a gyerekek életvitelét, a családon belüli helyzetét kezeli, segíti, hogy az ne 
romoljon, hanem pozitív irányt vegyen. 2010-ben 2349 esetben foglalkoztak a kollégák a 
gyerekekkel. Amennyiben ez a szám kevesebb volna, az azt jelentené, hogy jobb helyzet van 
a helyi társadalomban, azonban a valóságból kell kiindulni, hiszen ezernyi körülmény 
befolyásolja a családok életét. Ebben az összefüggésben kell szemlélni ezt a munkát és ezt a 
fajta ellátást. Mindkét szervezet vezetőinek, munkatársainak köszöni a munkáját és azoknak 
is, akik segítik az együttműködő intézményekben és közreműködnek ennek a tevékenységnek 
a vitelében.  
Nagyon fontos, hogy segítsék, védjék, és minél jobb helyzetbe tartsák a nagyatádi gyerekeket. 
 
Simonovics Józsefné igazgató RSZSZK: 
Minden évben beszámolnak testületi ülésen a végzett munkáról, azonban az iskoláztatási 
támogatásról először számoltak be, mivel 2010. szeptember 1. óta kell ezt a tevékenységet 
végezniük.  
Ez is egy közös team munkát feltételez, együtt kell működni az önkormányzati jegyzői 
hatáskörben eljáró munkatárssal, az iskolák, az óvodák gyermekvédelmi felelőseivel, arra kell 
törekedni elsősorban, hogy a gyermekek ne hiányozzanak az iskolából. Amennyiben a 
mulasztás mértéke meghaladja az 50 órát, kemény szankciókat kell alkalmazni, vissza kell 
vonni a támogatást, ez a családot tovább sújtja. Ezért a prevencióra óriási súlyt kell helyezni. 
Ezt az együttműködést elkezdték az elmúlt évben. Sajnos szép létszámmal előfordulnak 
olyanok, akik igazolatlanul hiányoznak, de ha megfelelő időben elkezdődik a családgondozás 
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és az együttműködés a következő szervekkel, akik arra törekszenek, hogy a gyermekeknek a 
legjobb legyen, az iskolai mulasztásokat csökkenteni lehet. Ez nagyon nagy plusz feladatot 
adott a gyermekjóléti szolgálatnak, mivel minden esetben fel kell venni a kapcsolatot a 
családdal és a gyerekekkel. Ennek ellenére is előfordul az, hogy az iskoláztatási támogatás 
felfüggesztésére kerül sor. Nem csak a gyermekkel kell foglalkozni, hanem komplexen a 
családdal is.  
 
Ormai István polgármester lezárja a napirend tárgyalását.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád Város Önkormányzatának 2010. 
évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló beszámoló határozati 
javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú  - 11 
igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
85/2011. (IV. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatád Város 
Önkormányzatának 2010. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról 
készített beszámolót jóváhagyja. 
 
 
2.) Előterjesztés a háziorvosi, házi gyermekorvosi, fogorvosi, védőnői, iskola-

egészségügyi ellátás körzeteinek meghatározásáról szóló 21/2005. (VII. 5.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Az előterjesztés a fogorvosi körzetek kialakítására irányul. Négy fogorvosi körzet kerül 
kialakításra, amelyek Nagyatád közigazgatási területén túl Bakháza, Bolhás, Háromfa, Kaszó, 
Somogyszob és Tarany községeket is érinti, ezeket a településeket is ez a négy fogorvosi 
körzet látja el. Az adott körzethez tartozó állampolgárt az adott körzet fogorvosa köteles 
fogadni, az adott körzeten kívüli lakost pedig fogadhatja, nem zárja ki. Ez a lakosságot teljes 
egészében érinti.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólások: 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Eddig kaotikus volt, hogy ki melyik fogorvoshoz tartozik, most felosztásra került, hogy 
melyik utca melyik fogorvoshoz tartozik. A fogorvosok területi ellátási kötelezettséggel 
rendelkeznek, de ha plusz kapacitásuk van, akkor természetesen másokat is elláthatnak. Más 
fogorvoshoz is lehet menni, de mindenkinek tudnia kell, hogy hova tartoznak, ahol kötelesek 
őket ellátni.  
 
Simonovics Józsefné képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság  alelnöke: 
Az előterjesztésben szerepel, hogy az alapfinanszírozás a lakosság számától függ. Történt-e 
próbaszámítás a finanszírozásra? 
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Ormai István polgármester:  
Igen. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a háziorvosi, házi gyermekorvosi, fogorvosi, 
védőnői, iskola-egészségügyi ellátás körzeteinek meghatározásáról szóló 21/2005. (VII. 5.) 
önkormányzati rendelet módosítására vonatkozó előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú - 11 
igen – szavazattal elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
 
86/2011. (IV. 28.) számú határozata: 

 
1) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a 

háziorvosi, házi gyermekorvosi, fogorvosi, védőnői, iskola-egészségügyi ellátás 
körzeteinek meghatározásáról szóló 21/2005. (VII. 5.) számú rendelete szerinti 

 
a) 1. számú fogorvosi körzethez Tarany Község 
b) 2. számú fogorvosi körzethez Bakháza, Bolhás, Kaszó Községek 
c) 3. számú fogorvosi körzethez Háromfa Község 
d) 4. számú fogorvosi körzethez Somogyszob Község 

önkormányzata csatlakozzon. 
 

2) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jelen előterjesztés 
mellékletét képező tartalommal megállapodást köt  

 
a) Tarany Község Önkormányzatával együtt az IMPLANT- Fogpótló Kft-vel 

a nagyatádi 1. számú; 
b) Bakháza, Bolhás, Kaszó Községek Önkormányzataival együtt a Dr. 

Viczing Flóra Fogorvosi Szolgáltató Bt-vel a nagyatádi 2. számú; 
c) Háromfa Község Önkormányzatával együtt a Hajdú Dent Bt-vel a 

nagyatádi 3. számú; 
d) Somogyszob Község Önkormányzatával együtt a Hollósy-Dental Bt-vel a 

nagyatádi 4. számú 
 

Vegyes (felnőtt, gyermek, iskolai, ifjúsági) fogorvosi szolgálat fogorvosi 
feladatainak ellátására területi ellátási kötelezettséggel, mely a - megállapodás 
szerint kötendő - finanszírozási szerződés hatályba lépésével egyidejűleg lép 
hatályba. 

 
3) A Képviselő-testület felkéri a Polgármestert a megállapodások aláírására. 
 
Határidő: 2011. május 6. 
Felelős: Ormai István polgármester 

 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a rendeletet. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzati rendeletet 
egyhangú – 10 igen – szavazattal elfogadja.  



 7 

 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének a háziorvosi, házi gyermekorvosi, 
fogorvosi, védőnői, iskola-egészségügyi ellátás körzeteinek meghatározásáról szóló 21/2005. 
(VII. 5.) önkormányzati rendelet módosítására vonatkozó 11/2011. (IV. 29.) rendelete a 
jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
 
3/A.) Tájékoztató a NagyatádMed Nonprofit Kft. 2010. évi tevékenységéről, 2011. évi  
3/B.) üzleti-szakmai terveiről, valamint a Medical Investments Zrt. vagyonkezelésében 

lévő kórházi vagyon után elszámolt ÉCS felhasználásáról 
 Előadó: Dr. Baksai István ügyvezető 
  Kovács Róbert elnök-vezérigazgató 
 
A napirend tárgyalásánál jelen van Kovács Róbert elnök-vezérigazgató; Medical Investmens 
Zrt. valamint Dr. Baksai István ügyvezető; NagyatádMed Nonprofit Kft. részéről. 
 
Kérdések: 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Utalás történik arra, hogy a Medical Investments Zrt. hozzájárul a 2011-ben ismételten 
benyújtásra kerülő pályázathoz. Van arra elképzelés, hogy milyen mértékben járul hozzá? 
 
Melsin Valentin képviselő: 
A 2. sz. melléklet VII. sorában a 2011. év üzleti terve szerepel havi 6, azaz évi 72 millió Ft 
értékkel. Az egyéb ráfordítások között mik azok a főbb tételek, amik szerepelnek?  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
A megyei egészségügyi ellátással kapcsolatban több alkalommal volt megbeszélés. Az 
alakulásról, ill. a jövőbeli lehetőségekről lehet-e valamit tudni? 
 
Kovács Róbert elnök-vezérigazgató; Medical Investmens Zrt.: 
A pályázati önerő témájában az önkormányzattal még 2008. április 8-án megkötött 
vagyonkezelői szerződésben vállalták azt, hogy minden egyes olyan pályázaton, amely a 
nagyatádi kórház érdekében értelmes célokat szolgálva kiírásra kerül nagyon szívesen 
elindulnak. Természetesen ha ehhez az önkormányzat jóváhagyása és partnersége kell, 
nyilvánvalóan ezt a döntést természetesen az önkormányzatnak meghagyják. Egyúttal azt is 
vállalták, hogy az ilyen jellegű pályázatoknál az önerőt a Zrt. biztosítja.  
A mostani pályázati szakasznál örömteli módon az önerő nagyságrendje alacsonyabb 
százalékban van kijelölve, mint a korábbi pályázati szakaszban, amelyet a tavalyi évben már 
majdnem „megugrottak”, amikor az egész pályázat vissza lett vonva, nem csak ebben a 
régióban, hanem az egész országban. A mostani pályázat önerő-szükségletét, az 5 %-ot 
természetesen vállalják. A pályázati tervdokumentációt sajnos alapvetően át kell alakítani, a 
tavalyi terv egy egész más nagyságrendről szólt. Nem lehet visszabontani annyira, hogy abból 
lehessen tökéletesen kiindulni, jóval nagyobb százalék és jóval nagyobb összeg szerepelt az 
önerőnél. Ebben az esetben ezt az önerőt vállalják. Azt, hogy  a pályázatnak pontosan mennyi 
lesz a végösszege, ma még nem lehet látni. A testületi ülést követően egy bejáráson vesznek 
részt annak érdekében, hogy konkrétan el tudják dönteni, hogy milyen lehetőségek vannak az 
épületben építészetileg is. Ezt követően, amikor nagyjából összeáll majd a költségvetés, akkor 
látszik, hogy mit jelent ez az 5 %-os nagyságrendű önerő, ill. ahhoz képest mit jelent, hogy a 
teljes pályázható összeg, vagy a teljes megnyerhető összeg, valamint a költségvetés mit mutat. 
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A maximálisan pályázható összeg 700 millió Ft. A regionális szintű keret régiós szintre van 
meglehetősen határozottan körülrajzolva. Az utolsó hírek alapján azonban lehet, hogy egy 
picit nagyobbra tud majd nyújtózni a nagytérség.  
A költségvetés végösszege jelen pillanatban mozog, természetesen szeretnék kihasználni a 
benne lévő maximális lehetőségeket. Ha ehhez az 5 %-os önerőre ebben a formában szükség 
lesz – már pedig szükség lesz – akkor ezt továbbra is biztosítják.  
A tavalyi évben elkésztettek az önkormányzat szakértőivel, tervezőkkel és külső 
tanácsadókkal közösen egy pályázatot. Nagyon sajnálja, hogy vis major módon lenullázták, 
rengeteg munka és pénz is volt benne kölcsönösen az önkormányzat ill. az üzemeltető 
részéről is.  
Az első lépéseket megelőzendően voltak már egyeztetések. Annyiban más ez a pályázat, mint 
a tavalyi, hogy most kötelezően konzorciumban kell indulni az összes résztvevő 
intézménynek. A konzorcium vezetője pedig a Pécsi Tudományegyetem lesz. Minden 
konzorciumi tag részt vesz és részt kell, hogy vegyen ebben a pályázatban.  
A régió szintű keretről egyelőre egyeztetések vannak, az eredeti keret 2.550 millió Ft volt, 
most olyan hírek vannak, hogy ezen várhatóan jelentősen emelni fognak forrás-
átcsoportosítással.  
 
Dr. Baksai István ügyvezető: 
Az egyéb ráfordítások sora ugyanazon elv szerint épült fel, azok a tételek jelennek meg, amik 
kötelezően vonatkoznak a kórházra.  
Előkészítő megbeszélések zajlanak országszerte és a megyében is a jövőbeli tervekről. Sok 
minden fogja befolyásolni azt, hogy ezek a tervek hogy fognak megvalósulni. Országos 
elképzelések a Széchenyi terv formájában meglehetősen nagyvonalúan lettek felvázolva, a 
részletek még nem ismertek. Somogy megye kívánja felmérni mindazt a kapacitást 
részleteiben, ami rendelkezésre áll. Külső szakértő igénybevételével kell egy elképzelést 
felvázolni, ami a jövőt jelenthetné. Nem baj az, ha egy megye végiggondolja, rendelkezik 
valamilyen elképzeléssel, sok információval, mert abban a pillanatban, ha az egészségügyben 
illetékes államtitkárság előáll valamilyen koncepcióval, akkor az adott helyzetben akár az is 
elérhető, hogy megkönnyítve az ottani előkészítők munkáját, kvázi egy kész anyagot 
kaphatnak, csupán esetleges illesztéseket kell benne elvégezni, vagy ha  a két anyag 
ellentmond egymásnak, akkor legalább van egy olyan adathalmaz a megye kezében, amivel 
kedvezőtlen hatásokat kivédeni, vagy tompítani tud. A megye, ill. a közgyűlés elnöke szervezi 
a további megbeszéléseket a témában. 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Gazdaságilag mire számítanak, milyen tervek vannak a jövőt illetően arra, hogy a vállalkozást 
rentábilissá tudják tenni? 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Vannak-e olyan tételek, amelyek milliós nagyságrendet tesznek ki és havonta ismétlődően 
jelentkeznek? Ez a havi 6 millió Ft pusztán nagyon sok apróbb tételből jön össze?  
 
Kovács Róbert elnök-vezérigazgató; Medical Investmens Zrt.: 
A 238,6 millió Ft sajnos valós szám. Az elmúlt két-két és fél évben ekkora nagyságrendű tagi 
kölcsönnek kellett sajnos a Nagyatádi Kórház működését támogatni ahhoz, hogy az OEP 
bevételeket kiegészítve a kórház működni tudjon. 2008-ban az volt a terv, hogy az első egy 
évben valószínűleg lesz szükség ilyenfajta kölcsön biztosítására a kórház számára, de nagyon 
szerették volna, ha ez nem ez a nagyságrend, hanem ennek a töredéke lett volna. Ezt a 
nagyságrendet sokkal inkább el tudták volna költeni fejlesztésre. Ahhoz, hogy egyáltalán a 
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kórház működjön, ezt a nagyságrendet kellett biztosítani. Emellett természetesen próbáltak a 
lehetőségekhez mérten a fejlesztésekre, eszközökre, ingatlanra és sok minden egyébre is 
költeni. Ezt a nagyságrendet nem szabad és nem lehet fenntartani. Sok olyan intézkedést 
hoztak meg, amely a havi, éves, negyed éves működési veszteségeket folyamatosan lefelé 
tolja, de kétségtelen a másik oldalról a bevételekkel való küzdelemben is folyamatosan harcol 
a kórház. Az egyik oldalról a költségeket próbálják minimalizálni, optimalizálni, a másik 
oldalról viszont sajnos a bevételek sem tudnak olyan ütemben nőni, mint ahogy azt szerették 
volna. A dolgok jelenlegi állása szerint a kórház a 2011. évben nem tud pozitív szaldóval 
működni, valamiféle tőkeinjekcióra még ebben az évben is szükség lesz.  
A legfontosabb költségelemek a bérjellegű költségek, megbízási díjak. Az össz. bevételből 
30-35 % nagyságrend marad maximum a működtetésre. A bérjellegű költségeken 
megtakarítani való már nem nagyon van, nem is nagyon lehet és nem is szabad, ezért mindig 
a működési költségekből próbálnak faragni, pl. energia, energetika, villany, gáz költségeiből.  
Gyógyszer, kötszer jellegű költségek vonatkozásában nagyon nagy visszalépési lehetőség az 
ellátás rovására értelemszerűen nem nagyon lehet. A nagyatádi kórház helyzete ebből a 
szempontból egyáltalán nem lóg ki sajnos a többi magyar kórház helyzetéhez hasonlítva. 
Látva a kórházak helyzetét, általában az év utolsó harmadában, negyedében a kormányzathoz 
is sokkal több segélykérés jellegű megkeresés érkezik, ekkor általában ilyenkor mindig 
valamilyen kasszából akad egy kis pluszfinanszírozás, egy kis plusz lehetőség, így általában 
az év végére minden egy kicsit kisimul. Sikerül betömni az előző 11 hónapban ásott árkok 
egy részét, majd utána sajnos a következő évben kezdődik előröl ez a folyamat. Szeretnék, ha 
kormányzati, nagytérségi, vagy megyei szinten végre ki lenne találva ennek a kórháznak is a 
jövője, a jövőképe, mert igazán akkor lehetne előremutatóan gondolkodni. Így nehéz 
stratégiai terveket felállítani.  
Az új koncepcióval kapcsolatban vannak elképzelések, de sajnos konkrétum még viszonylag 
kevés. Érezhető, hogy még mindig az információk megfelelő mélységű összegyűjtése zajlik 
az egészségügyi kormányzat részéről. Mindenki számára fontos lenne, hogy tudják azt, hogy 
mihez kell alkalmazkodniuk.  
Bizonyosan nem lesz egyszerű a helyzete azoknak a kistérségi rendelőintézeteknek, amik a 
Nagyatádi Kórház vonatkozásában – részben Csurgó, részben Barcs – érintettek. Csurgónál 
néhány település még azt is el tudta intézni, hogy a nagyatádi kórház vonzáskörzetéhez 
tartoznak, ami egyébként sajnos részben várható volt, részben pedig a beteg-utak 
újraszervezésével kapcsolatban sajnos továbbra is várható lesz. Hogy ezt majd hogyan tudja 
adott esetben egy ilyen kistérségi emelt szintű járóbeteg-intézmény önmaga megoldani a 
közeljövő kérdése lesz, de biztos abban, hogy szorosan együtt kell működni, hogy a dolog 
működhessen és mind a két intézmény talpon maradhasson és megtarthassa a betegeket.  
 
Dr. Baksai István ügyvezető: 
A kórház kötelezően előírt felelősségbiztosításának nagyságrendje éves szinten 12 millió Ft.  
A vízjogi engedély megújításának a hivatal felé befizetendő majdnem 1 millió Ft-os tétele 
például itt szerepel, egyébként leginkább sok kis apró tételből áll össze a szám.  
 
Kovács Róbert elnök-vezérigazgató; Medical Investmens Zrt.: 
Ezeknél a költségeknél is – mint minden más költségnél – megpróbálják minimalizálni a 
kórházra eső terheket. Igaz ez minden megállapodásra. A Kft.-nek nem lehet érdeke, hogy 
egyetlen fillérrel is többet költsön el bárhol, mint amit sajnos muszáj. Így is elég komoly 
forrás-visszapótlásra van szükség, hogy a rendszer működhessen, életben lehessen tartani. 
Valamennyi megkötött szerződés szükséges a kórház működtetéséhez. A pénzügyi tervben 
lévő számok mindig úgy értendőek, hogy elviekben a szolgáltatásért kifizetett díj, de ez cash 
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flow-ban nem mindig működik ugyanígy. Sok olyan szolgáltatási díj van, amiket a kórház 
csak komoly késéssel tud a szolgáltatóknak fizetni.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
A helyi emberek egészségügyi ellátása nagyon komoly felelősség. Félő, hogy nehogy az 
ellátás rovására menjen a gyógyszerekre, a kötszerekre vonatkozó 72 millió Ft-os éves 
költség. Fontos, hogy az emberek megfelelő ellátást kapjanak.  
 
Hozzászólások: 
 
Kovács Róbert elnök-vezérigazgató; Medical Investmens Zrt.: 
Az a legfontosabb fokmérője egy kórház működésének, hogy a betegeket megfelelő 
színvonalon el tudják-e látni. Az elmúlt időszakban ez ügyben a kórház működött, komoly 
panasz, elégedetlenség a kórház vezetéséhez nem érkezett. Az ellátás színvonalának – legyen 
az tárgyi, vagy humán oldal – a legbiztosabb fokmérője mindig az, hogy mennyi per, 
kártérítési per, adott esetben műhibaper van egy kórházzal kapcsolatban. Szerencsére nagyon-
nagyon visszafogott számban vannak ilyenek, tehát a betegek ellátása, az orvosi oldal is az 
elmúlt időszakban rendben volt. Köszönettel tartoznak a kórház kollektívájának, hogy a nem 
egyszerű feltételek között végtelenül tisztességesen és odaadással végzik a munkájukat.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a NagyatádMed Nonprofit Kft. 2010. évi 
tevékenységéről, 2011. évi üzleti-szakmai terveiről, valamint a Medical Investments Zrt. 
vagyonkezelésében lévő kórházi vagyon után elszámolt ÉCS felhasználásáról szóló 
tájékoztató határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot 10 igen 
szavazat és 1 tartózkodás mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
87/2011. (IV. 28.) számú határozata: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a NagyatádMed Nonprofit Kft. 
2010. évi tevékenységéről, 2011. évi üzleti-szakmai terveiről, valamint a Medical 
Investments Zrt. vagyonkelezésében lévő kórházi vagyon után elszámolt ÉCS 
felhasználásáról szóló tájékoztatót tudomásul veszi. 
 
 
4.) Előterjesztés a településfejlesztési koncepció alapján a Coats Crafts Hungary Kft. 

telephelye beépítési lehetőségeinek bővítésére 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
Örül annak, hogy a cég a beépítési területet növeli, több munkalehetőséget tud így majd 
nyújtani.  
 
Ormai István polgármester:  
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Mi a kérdés? 
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke:  
Milyen jellegű beruházást szeretnének megvalósítani? Ez plusz munkahelyteremtéssel jár-e?  
 
 
 
Dr. Fülöp Gyula főépítész: 
A cég a világ minden területén lévő, ugyanilyen típusú gyáregységeivel kapcsolatban 
fejleszteni szeretné a termelőegységét is. Ezen belül új, 450 m2-es földszinti alapterületű, 
kétszintes épületet is szeretne építeni, ahol egy termelőegységet szeretne létrehozni. A 
meglévő épületeit is fel kívánja újítani ütemezetten, raktárakat szeretne létrehozni.  
Pontosan ki kell dolgozni, hogy ez a beruházás mekkora plusz létszámot vonz magával, de 
egyértelmű, hogy mindez munkalehetőséggel, munkahelyen lévő körülmények fejlesztésével 
is jár.  
 
A napirenddel kapcsolatosan hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a településfejlesztési koncepció alapján a 
Coats Crafts Hungary Kft. telephelye beépítési lehetőségeinek bővítésére vonatkozó 
előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú – 11 
igen - szavazat mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
88/2011. (IV. 28.) számú határozata: 
 
1.) Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete Nagyatád Város 85/2010. (IV. 

29.) számú határozatával elfogadott településfejlesztési koncepció alapján egyetért 
a Coats Crafts Hungary Kft-hez tartozó 1580/1 hrsz-ú területre vonatkozóan – az 
elfogadott helyi építési szabályzat és szabályozási terv szerinti – a jogszabálynak 
megfelelő maximális beépítési lehetőség biztosításával.  

 
2.) Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete felkéri a Város 

Polgármesterét, hogy a határozatban szereplő helyi építési szabályzat és 
szabályozási terv módosításáról, a döntésnek megfelelően intézkedjen. 

 

Határidő: 2011. december 31. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 
 
5.) Előterjesztés a Nagyatádi Közoktatási Intézmény alapító okiratának módosításáról 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
A napirend tárgyalásánál jelen van Szakályné Pintér Mária főigazgató. 
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
Kérdések: 
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Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Mióta szerepel az alapító okiratban ez a szakfeladat? 
Annak idején miért kellett belefoglalni, ha most ki szeretnék venni? 
Annak idején a befoglalás kötődött-e valamihez, ami ezt szükségessé, kívánatossá tette? 
  
 
Ormai István polgármester:  
Szeretné, ha a képviselő úr megmondaná, hogy mire kíváncsi pontosan. 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Miért a szakfeladatot veszik ki teljes szakfeladat-számmal együtt, miért nem az egyébként 
indoklás szerinti pontosítás kerül végrehajtásra?  
Az előterjesztő honnan veszi azt az állítást, hogy a sajátos nevelési igényű tanulók ellátásában 
az intézmény – amennyiben ez a szakfeladat bennmarad – minden speciális nevelési-oktatási 
igényt köteles biztosítani?  
Ha bent is van az alapító okiratban a szakfeladat részletes indoklása, akkor is még mindig 
módja van a jogszabály szerint az intézménynek nyilatkozni, hogy helyhiány, vagy egyéb 
okokból fogadja-e a gyermeket, vagy sem.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A fejlesztő felkészítés - mint szakfeladat – nem kapcsolódik az alapító okirat módosításának a 
második pontjához. Az egy más feladat részletezése.  
A fejlesztő felkészítés – mint szakfeladat – az oktatási törvény szerint azt jelenti, hogy 
azoknak a gyermekeknek, akik tankötelezettségüket sajátos nevelési igényük miatt nem 
tudják teljesíteni, biztosítsa a fejlődésükhöz szükséges felkészítést a szülő bevonásával a szülő 
részére tanácsadás nyújtásával. Ezt a feladatot az NKI soha nem látta el, a Nevelési 
Tanácsadó átvételekor adminisztrációs okból bekerült a szakfeladatok közé. A Nevelési 
Tanácsadó feladatai között ez szerepelt, de a feladatok meghatározásánál már nem szerepel a 
fejlesztő felkészítés. Az oktatási törvény nagyon részletesen meghatározza, hogy kik a sajátos 
nevelési igényű gyerekek. Ez egy széles vertikum. Eddig az alapító okiratban szerepelt az 
oktatási törvény szerinti széles vertikum teljes terjedelmében, de ezt a széles kört nem látja el 
az NKI. Nincs is szükség arra, hogy ellássa, hiszen a városban van olyan iskola, aki ezt a 
feladatot teljes mértékben elvégezte. Az NKI csak azt látja el, amelyre a személyi és tárgyi 
feltételei megvannak, és amely sajátos nevelési igényű tanulókat el tud látni integráltan a 
többi gyerek között. Aki nem látható el integráltan, azt az NKI nem tudja ellátni, erre a 
feltételek nincsenek meg.  
Sok félreértésre adott okot az, hogy így szerepelt az alapító okiratban. A szakértői bizottság 
másképp értelmezte, és ez különböző nehézségeket okozott, több esetben kellett kérni 
felülvizsgálatot. Ez felesleges az intézmény és a szülők számára is, sokkal egyszerűbb, ha egy 
eljárási rendben egy bizottsági felülvizsgálattal a gyermeket a megfelelő intézménybe tudják 
utalni. Egy pontatlan megfogalmazás miatt a feladatellátásban problémákat okoz ez a helyzet.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A fejlesztő felkészítést a körzetben ki köteles ellátni, ha a Nevelési Tanácsadónak sem 
feladata ez?  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
Az Éltes Mátyás Általános Iskola ellátja.  
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Hozzászólások: 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A sajátos nevelési igényű gyermekeknél az integrált nevelés a fő cél, nem az a cél, hogy 
kiemeljék őket a családból és esetleg már hároméves koruk után Kaposvárra, Nagykanizsára 
vigyék el őket. Ezzel a döntéssel ez a feladat elhárításra kerül a térségben.  
A fejlesztő felkészítés teljes volumenét az Éltes Mátyás Általános Iskola nem látja el, mert a 
fejlesztő felkészítésnek az a célja, hogy a gyermek beintegrálódhasson a közoktatás normál 
rendszerébe. Az Éltes Mátyás Általános Iskola pedig szegregáltan, egyetlen egy vonalon 
végez ilyen jellegű tevékenységet az enyhe fokban értelmi fogyatékos gyermekek 
vonatkozásában.  
Itt nem erről van szó, hanem nagyot hallókról, siketekről és hasonló fogyatékosságban 
szenvedőkről. Ezért az a kiegészítés, ami a 17. ponttal kapcsolatos, teljesen helytálló, mert 
korábban valóban nagyon széleskörűen fogalmazta meg az intézmény ezeket a feladatokat. 
Azzal azonban nem ért egyet, hogy a „sajátos nevelési igény valamennyi típusának és 
súlyosságának ellátásához szükséges pedagógiai feltételekkel nem rendelkezik az intézmény, 
így nem tud valamennyi típusú sajátos nevelési igénynek megfelelő fejlesztést biztosítani a 
gyermekek-tanulók számára.” Nem is kell. Nincs is már ilyen intézmény Magyarországon, 
amelyiknek mindenfajta fogyatékosságot kezelni kellene. Ezért kell pontosítani az alapító 
okiratban.  
Valóban hibás volt az alapító okiratban az, hogy széleskörűen fogalmazta meg a sajátos 
nevelési igényű tanulók ellátására vonatkozó feladatokat. Ha a fejlesztő felkészítés bent 
marad és kapcsolódva a sajátos nevelési igényű tanulók ellátásához, akkor ezekkel a 
pontosításokkal amelyeket az előterjesztés tartalmaz semmilyen plusz feladatot nem vállal fel 
az önkormányzat. Ha egy nagyothalló, vagy egy gyengén látó tanuló szeretne jönni az 
iskolába, az iskola nyilatkozhat, hogy az intézmény tudja-e a gyermeket fogadni, tud-e 
férőhelyet biztosítani, vagy sem. 
Amennyiben ez a szakfeladat törlésre kerül, akkor ezeket a gyerekeket is örökre elhárítják az 
intézménytől.  
A 2. pont 2. bekezdésében szerepel, hogy a „…(személyi és tárgyi feltételek) biztosítása 
(megléte) mellett”. A „megléte” –szót mindenképpen javasolja törölni, az alapító okiratban 
„ha” feltétel nem szerepelhet. Ha egy feladatot vállal, akkor annak a feltételeit is biztosítani 
kell.  
Ugyanezt a „megléte-szót javasolja törölni a 17. 2. bekezdésének a második bekezdésénél is.  
Javaslata, hogy a szakfeladat száma is maradjon és a két pontosítással pedig a többi részét 
fogadja el a testület.  
 
Ormai István polgármester:  
Döntéshozóként a testületnek két dologról kell döntenie: A sajátos nevelési igényű gyerekek 
esetében egyes szakterületeken milyen nagyságú, mélységű, minősítésű problémáig tudja az 
iskola ellátni a gyerekeket. Ezzel foglalkoznak a felsorolások, óvodás és általános iskolás 
korú gyerekek esetében, ahol ezeket tételesen az egyes fogyatékossági típusokhoz igazodva 
felsorolja. Ez százas skálán mérve megmutatja, hogy az iskola meddig tudja ezt vállalni, 
mihez vannak meg a feltételei. Ezzel foglalkozik az előterjesztés és az alapító okirat 
módosítása. 
Hajlik arra, hogy a (megléte) szócskát töröljék.  
A másik döntés arról szól, hogy a 856013 fejlesztő felkészítés szakfeladatot vegye ki a 
testület. Azért kerüljön ki, mert ennek nem tud eleget tenni az iskola.  
Döntéshozóként ezt az előterjesztést így érti.  
A kérdés az, hogy tud-e dönteni a testület? Ha nem tud, akkor beszéljék meg. 
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Az első része rendben van. A testületnek kell eldöntenie, hogy mi legyen az alapító okiratban, 
kötelességük a szakemberek véleményére támaszkodni, vagy legalábbis azt mérlegelni.  
Ha azt javasolják a szakmai rész gondozói, hogy ezt vegye ki a testület, mert az intézmény 
nem tud eleget tenni, az előterjesztő, a jegyző, aki pedig nyilvánvalóan a vonatkozó 
jogszabályok szerint ezt megnézte és szintén azt javasolja, hogy kerüljön ki, akkor a 
polgármester, mint döntéshozó a kétségeit megfogalmazhatja, de van szakmai irányból két 
javaslat. Az a kérdés, hogy vajon mi miatt kellene bent hagyni ezt a passzust? Az intézmény 
nem tud eleget tenni. Eleget akar neki tenni? Az asztalnál ülő döntéshozók tudják-e, hogy 
milyen feltételek szükségesek a fejlesztő felkészítés gyakorlati megvalósításához? Ez kicsit 
bonyolultabb annál, hogy hagyják bent, mert majd valami lesz… Ezt kicsit másképp látja.  
Lehet döntést hozni. Maga részéről kifejezetten a szakemberek véleményére támaszkodik, 
mert ez egy speciális terület.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A fejlesztő felkészítésre az intézmény nincs felkészülve, sem tárgyi, sem a személyi feltételei 
nincsenek meg. Arra vonatkozó felmérés nem is készült, hogy mekkora lenne erre az igény és 
az mivel járna. Véleménye szerint igény sem merült fel ebben az időszakban. Az oktatási 
törvény meghatározza, hogy mit jelent a fejlesztő felkészítés: a sajátos nevelési igényű 
gyerekek tankötelezettség előtti foglalkozását. Ezt a feladatot - amelyet egyébként a Nevelési 
Tanácsadó végzett az Éltes Mátyás Általános Iskolával egy intézményegységben – az NKI 
nem vette át. A szakfeladatok között azonban valamilyen oknál fogva szerepel, ezt azért is ki 
kell venni, mert az iskola ezt nem látja el, a feladatok közé nincs is felvéve. Eddig azt 
gondolta, hogy egy formai döntés lesz az, hogy kivételre kerül a szakfeladatok közül. 
Átvételkor valamilyen oknál fogva bent maradt és most, mikor a szakemberek átvizsgálták az 
alapító okiratot, látták, hogy ott szerepel egy oda nem illő dolog, aminek egyébként nincs is 
meg a feltétele, nem is akarta sem a fenntartó, sem az intézmény ellátni, vállalta továbbra is az 
ellátást az Éltes Mátyás Általános Iskola, valamint a feladatok között sem szerepel. Nincs 
miért ott tartani. Ez egy formaság csupán. 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
A fejlesztő felkészítés valamilyen oknál fogva ott maradt, bent maradt. Nem is foglalkozott 
egészen eddig fejlesztő felkészítéssel az intézmény és ettől független a 2. pont, az integrált 
nevelés keretében biztosítható ellátás az enyhén sérülteknél. Ez a kettő független egymástól. 
 
Szakályné Pintér Mária főigazgató: 
Ilyen feladatot az intézmény nem látott el. Az intézmény végez fejlesztő feladatokat minden 
évfolyamon azoknak a gyerekeknek, akiknek tanulási nehézségei vannak, vagy bármilyen 
más egyéb problémák miatt lemaradásuk van a tanulásban, de képességfejlesztést is végeznek. 
De ez nem arról szól. A gyerekeknek a képességvizsgálat megmutatja, hogy milyen jellegű 
problémáik vannak, milyen jellegű sajátos nevelési igényűek a tanulók. Attól függően, hogy 
ez a szakvélemény mit tartalmaz, azt is tartalmazza, hogy elkezdheti-e a normál első osztályt. 
Azok a gyerekek, akiknek ilyen jellegű problémáik vannak, nem kezdik el 6-7 évesen, hanem 
akár 8 éves korig is még fejlesztő felkészítésben részesülhetnek és ahol van ilyen igény, ott 
indíthatnak ilyen kis létszámú, fejlesztő osztályt. Természetesen megvan annak a köre, hogy 
milyen végzettségű – általában gyógypedagógiai végzettségű – szakemberek láthatják el ezt a 
feladatot.  
Valóban akkor került be az alapító okiratba, amikor az Éltes Mátyás Általános Iskolából a 
Nevelési Tanácsadó átkerült. Ott egy intézmény volt, és az alapító okiratban ez szerepelt. 
Amikor szakmai egyeztetés történt arra vonatkozóan, hogy hova kerüljön, és milyen 
feladatokat tud átvállalni az NKI azzal a pár fővel, akiket akkor átvett az intézmény – 
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összesen 5 pedagógust vett át a Nevelési Tanácsadótól az NKI a pedagóguslétszámába – majd 
utána nőtt meg a pszichológusokkal ez a létszám.  
Azokat a feladatokat tudják kistérségi szinten ellátni a szakemberek, amelyek ezen kívüli 
felsorolásban szerepelnek az alapító okiratban.  
Az Éltes Mátyás Általános Iskolával történt egyeztetést követően kérték, hogy ez maradjon 
továbbra is náluk, hiszen ők indítottak ilyen osztályokat az előbbi években is. Ilyen a 
Nagyatádi Közoktatási Intézményben, vagy az elődjeiben, a Babay, az Árpád, vagy a Bárdos 
iskolában nem volt legalább 28 éve Nagyatádon. 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Akkor úgy értse a főigazgató asszony kijelentését, hogy ezt a feladatot az Éltes Mátyás 
Általános Iskola itt a környéken többé-kevésbé maradéktalanul ellátja?  
 
Szakályné Pintér Mária főigazgató: 
Az Éltes Mátyás Általános Iskola telephelye lesz a kaposvári Duránszki gyógypedagógiai 
iskolának. Bizonyos esetekben az NKI ettől függetlenül nagyon sok sajátos nevelési igényű 
tanulónak az ellátásában részt vesz, de nem biztosított a szakemberlétszám. Vagy saját 
szakemberrel oldják meg – ezzel talán 50 %-át tudják teljesíteni – és vásárolnak, többek közt 
az említett kaposvári gyógypedagógiai intézettől is utazó szakembereket, akik hetente ellátják 
a gyerekek fejlesztését.  
Az ellenőrzések során nagyon pontosan megvizsgálják, hogy az alapító okirat szerint és a 
pedagógusok megfelelő végzettsége szerint megtartotta-e az intézmény azokat a fejlesztő 
órákat, foglalkozásokat a gyerekeknek, amennyit a törvény előír. Nem elég felére sem az az 
összeg, amit egy ilyen gyerek után normatívaként kap az intézmény, a fennmaradó összeget 
mind az önkormányzatnak kell pluszként finanszírozni, ugyanúgy, mint sajnos más 
normatívák esetében is.  
 
Ormai István polgármester:  
A főigazgató asszony arról beszélt, amit végez az intézmény. A fő kérdés az, amit nem végez, 
ezt szeretnék a dokumentumban is a helyére tenni.  
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Minden esetre nem tud egy ilyen pici iskola specializálódni. A középső gyermekét egy 
speciális logopédiai probléma miatt a leendő kaposvári központi iskolába hordta pontosan 
azért, mert a problémáját itteni fejlesztéssel nem lehetett volna megoldani. Miután 
felkészítették, a bizottság megvizsgálta, hogy lehet vinni az integrált iskolába. Mindegyik 
iskolának megvan a specialitása.  
Novák képviselő úr számára mondja, hogy nyilván lesznek olyan problémások, akiket nem 
biztos, hogy helyben tudnak képezni. Sajnos ezt fel kell vállalni.  
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
Most beszélt az illetékes szülővel, aki miatt érdeklődött. A szülő tájékoztatta, hogy az Éltes 
Mátyás Általános Iskola  most kért engedélyt ilyen osztály indítására, korábban nem volt még 
ilyen osztályuk. A környéken senki nem látja el ezt a feladatot, ők próbálják most ellátni. Ha 
bent marad az NKI alapító okiratában és az Éltes Mátyás Általános Iskoláéban, akkor még 
könnyebb ellátni ezt a feladatot, ugyanis még mindig visszautasítatja az intézmény ezeknek a 
gyerekeknek az ellátását, ha bent marad az okiratban. Ki kell kérni szakértő írásbeli 
véleményét, utána kerüljön a döntés meghozatalra.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
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Nem könnyű egy családnak Nagyatádról elhordani a gyermekeket egy speciális intézménybe. 
De sajnos, ha helyben nem lehet megoldani bizonyos problémákat, akkor el kell hordani a 
gyerekeket, sokszor el kell, hogy költözzön emiatt a család. A testület arra törekedne, hogy 
minél több családot tudjon itt tartani Nagyatádon.  
 
 
Ormai István polgármester:  
Ebben egyet értenek. Most itt azonban egy konkrét dologról van szó.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Szintén nem szakember, de úgy értelmezte, hogy van egy feladat, amit ez az intézmény nem 
tud ellátni. Van egy speciálisabb intézmény, az Éltes Mátyás Általános Iskola, amely 
intézmény szintén csak részben tudja ellátni, annyi segítséggel, hogy most beintegrálódik a 
kaposvári megyei intézménybe és talán annak segítségével átirányítással el tudja látni ezeket a 
feladatokat.  
Ha egyszer belátják, hogy még az Éltes Mátyás Általános Iskola  sem tudja teljes mértékben 
ellátni, az NKI pedig pillanatnyilag abszolút nem tudja ellátni, akkor mire várnak? Joggal 
vetődik fel a kérdés, mert akkor két alternatíva van: vagy kimondják azt, hogy ezt a feladatot 
el akarják végezni, de akkor ehhez biztosítani kell az összes személyi és tárgyi feltételt, 
aminek finanszírozásbeli akadálya lesz. A szülő oda fog jönni, joggal mutatja, hogy benne 
van az alapító okiratban, az intézmény pedig közli vele, hogy ezt a feladatot nem tudja ellátni, 
menjen az Éltesbe, ahol szintén nem biztos, hogy el fogják látni.  
A szándék nagyon jó, csak most az látszik, hogy olyanról beszél a testület, amiről tudják, 
hogy nem tudja ellátni az intézmény ezt a feladatot.  
Megfontolandó, hogy ezek után érdemes-e ezen tovább vitatkozni. 
 
Dr. Novák János képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság elnöke: 
A gyermekvédelmi törvény szerint Magyarországon egyetlen gyermeket sem lehet anyagi 
okokból a környezetéből kiemelni. Tipikus eset, hogy azért nem vállalnak fel egy feladatot, 
mert nincs rá pénz. Tisztázni kellene, hogy a körzetet ki tudja ellátni. Nem annyira sürgős 
kivenni ezt a feladatot, körbe kellene járni, ki kellene kérni egy szakértő véleményét, meg 
kellene várni, hogy az Éltes iskola megkapja-e erre az engedélyt és utána kellene kivenni.  
 
Ormai István polgármester:  
Nehogy félreértés legyen, mert Novák képviselő úr úgy beszél, mintha eddig az iskola 
elvégzett volna valamilyen feladatot, amit most meg akarna szüntetni! Nem így van! 
A feladat eddig nem került ellátásra, ma sem látják el és jelen pillanatban teljesen alkalmatlan 
rá az intézmény, hogy ellássa, semmilyen feltétele nincs meg, nem feladata. Semmit nem 
vesznek el senkitől, mert semmit nem is biztosítottak! 
Félrevezető, amit Novák képviselő úr mondott! 
 
Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
Szintén ezt kívánta elmondani. Ez nem kötelező feladata Nagyatád Város Önkormányzatának, 
eddig sem foglalkozott vele, a szakemberek ezután sem akarnak vele foglalkozni, mert nincs 
meg a felkészültség, nincs meg a pénz. Feleslegesen vitatkoznak most róla. Még van sok 
olyan nem kötelező feladat ebben a városban, amiről vita lehetne. Egy technikai kérdésből 
most presztízskérdést csinálnak a képviselők, van két ismerősük, aki ilyen állapotban van, ne 
kelljen elmennie Barcsra, 38 km-re. Lehet, hogy ott sem tudják majd egyébként ellátni és el 
kell mennie majd Budapestre, 280 km-re. 
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Simonovics Józsefné képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság  alelnöke: 
Vannak olyan gyermekek, akiket Barcsra, vagy Budapestre kell vinni, mert ott kapják meg a 
speciális képzéseket. Nagyatádon létezik egy támogató szolgálat, aki tudja a szállítást 
biztosítani, nem egy kisgyermeket visz speciális intézményekbe, ahol a speciális kezeléseket 
kapják. Ezektől a feltételektől a gyereket sem szabad megvonni, mert lehet, hogy pontosan 
egy olyan szakirányú oktatásra van szüksége, amelyhez a feltételeket tudni kell biztosítani. 
Ezt mindenképpen át kellene gondolni. Az NKI nem tudja ezeket a feltéteket biztosítani.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Egyet ért, de ez egy nagyon széles skála, amelynek egy részét el tudnák látni a városban, nagy 
részét pedig nem. Azt kifogásolják, hogy így a teljes skála kizárásra kerül a lehetőségekből. 
Lehet, hogy érdemes lenne szétválasztani ezt a széles skálát, szakértő bevonásával 
megvizsgálni, hogy mik azok a feladatok, amiket itt helyben el lehet végezni.  
 
Ormai István polgármester:  
Hajszálpontosan erről szól az előterjesztés.  
Az önkormányzat fenntartásában lévő közoktatási intézmény szembesül azzal, hogy e 
tevékenységi területen az alapító okiratában szereplő adminisztratív passzusok nincsenek 
szinkronban az általa ellátható, ellátni tudott feladatkörrel. Hogy szinkronban legyen vele, 
készítenek a szakemberek egy teljesen korrekt, jó szándékú előterjesztést, amiben helyére 
akarják tenni azt, hogy ezt meg tudják csinálni, ezt pedig nem, és azt szeretnék, hogy ez 
legyen az alapító okiratukban, mert különben ezek a szakmai bizottságok előveszik a 
számítógépükből, hogy az adott térségben mi van és kijelölik a nagyatádi intézményt egy 
olyan feladatra, amit nem tud ellátni, mert nincsenek meg a feltételei. A gyakorlati munka 
során egy ellentmondás, egy probléma keletkezik. A kollégák idetesznek jó szándékkal egy 
előterjesztést, hogy ez kerüljön a helyére. Ha nem csinálják meg ezt az előterjesztést, megy az 
élet tovább, eddig sem látták el, mert nem tudják ellátni, meg ez után sem látták volna el, de 
ők a lehető legjobb tudásuk szerint cselekedtek, ahogy egy vezetőnek cselekedni kell, 
pontosítja az alapító okiratát. Ideterjesztették és most oda jutott a testület, hogy azt akarják, 
amit nem tudnak megcsinálni, ezzel ellentmondásba keveredve. 
Mint döntéshozó, úgy látja, hogy az Orbán képviselő úr által elmondottak fognak 
megtörténni. Mindent ellátnak, amit el tudnak látni, amire pedig nincsenek meg a 
kompetenciák, a feltételek, azokat pedig nem szabad felvállalni. Lehet felvállalni egy ilyen 
munkát, de ez nyilván a mostani körülmények és feltételek között nem lehetséges, mert a 
feltételek nincsenek meg. 
Ami tételesen fel van sorolva, azt végzi az intézmény és a szakfeladat-szám mögött lévő 
feladatot pedig nem tudja ellátni. Ha a képviselő úr a polgármestert kérdezte volna, pontosan 
tudott volna válaszolni. A tervek és az eddigi egyeztetések során új elhelyezést kap, az Éltes 
Mátyás Általános Iskolában, ahol lesz helyük arra, hogy ezt a fejlesztő felkészítést 
elvégezzék. 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Egy enyhén nagyot halló, vagy enyhén rosszul látó gyermeket tud-e fogadni Nagyatád? 
 
Szakályné Pintér Mária főiagazgató: 
Az NKI tanulólétszámának közel 20 %-a sajátos nevelési igényű tanuló, akiket integráltan 
oktat. Ebben vannak beilleszkedési-tanulási zavarral rendelkezők, akiket a Nevelési 
Tanácsadó véleménye alapján fejlesztenek és vannak olyanok, akiket a kaposvári, budapesti, 
vagy más szakértői bizottságok sajátos nevelési igényű tanulóknak nyilvánít. Itt vannak, őket 
is tudják és akarják is képezni. Sőt, azon vannak, hogy minden esetet még külön is 
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megvizsgálnak, hisz számukra is minden gyerek értékes, fontos, itt szeretnék tartani őket. 
Csak azokat az eseteket nem tudják felvállalni, ahol nyugodt lelkiismerettel nem tudják a 
szakmailag felkészült emberrel végezni a foglalkozást. Sajnos azonban a megyében sincs 
megfelelő számú utazó szakember.  
Amit el tudnak láttatni, azt megfelelő szakemberekkel láttatják el. Vannak olyan területek, 
amire nem tudnak még a megyéből sem segítségül hívni.  
 
Dr. Ludas László alpolgármester:  
Egy 100-as skálából az esetek 50-60 %-át el tudják látni a városban.  
 
Ormai István polgármester:  
Az előterjesztő elfogadja a javaslatot, amely szerint a „(megléte)” szó kerüljön ki.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatádi Közoktatási Intézmény alapító 
okiratának módosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatát a módosítással együtt.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot 9 igen 
szavazat és 2 tartózkodás mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
89/2011. (IV. 28.) számú határozata: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Nagyatádi Óvoda, Általános 
Iskola, Sportiskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény, Egységes Pedagógiai 
Szakszolgálat Alapító okiratának módosításáról szóló 2. számú melléklet szerinti 
Módosító okiratát elfogadja.  

 
Határidő:  A társult települések képviselő-testületeinek elfogadását követő 8 napon belül 

a törzskönyvi nyilvántartást vezető szervhez történő bejelentésre, a 
közoktatási információs rendszerbe való bejelentésre 

Felelős: Dr. Kovács Ildikó 
 
 
6.) Előterjesztés a Somogy Megyei Önkormányzat közoktatási intézményeinek 

átszervezésével kapcsolatos állásfoglalásról 
  Előadó: Ormai István polgármester 
 

Ormai István polgármester:  
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Somogy Megyei Önkormányzat közoktatási 
intézményeinek átszervezésével kapcsolatos állásfoglalásról szóló előterjesztés határozati 
javaslatának 1/a) pontját.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslat 1/a.) pontját 8 
igen szavazat és 3 tartózkodás mellett elfogadja. 
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Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Somogy Megyei Önkormányzat közoktatási 
intézményeinek átszervezésével kapcsolatos állásfoglalásról szóló előterjesztés határozati 
javaslatának 1/b) pontját.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslat 1/b) pontját  6 
nem szavazat és 5 tartózkodás mellett nem fogadja el. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Somogy Megyei Önkormányzat közoktatási 
intézményeinek átszervezésével kapcsolatos állásfoglalásról szóló előterjesztés határozati 
javaslatának 2) pontját.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslat 2.) pontját 8 igen 
szavazat és 3 tartózkodás mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
90/2011. (IV. 28.) számú határozata: 
 
1)   Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a Somogy 

Megyei Önkormányzat 26/2011. (IV. 1.) KH számú, a megyei középfokú oktatási-
nevelési feladatellátás átszervezésére irányuló döntésével.  

       
2) Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a Somogy 

Megyei Önkormányzat 27/2011. (IV. 1.) KH számú, a sajátos nevelési igényű 
gyermekeket ellátó intézmények átszervezésére irányuló döntésével, mely alapján 
a Somogy Megyei Önkormányzat Éltes Mátyás Általános Iskolája, Egységes 
Pedagógiai Szakszolgálata 2011. július 1-től a Somogy Megyei Önkormányzat 
Duráczky József Óvodája, Általános Iskolája, Egységes Gyógypedagógiai 
Módszertani Intézménye, Nevelési Tanácsadója, Diák- és Gyermekotthona 
többcélú intézmény telephelyeként működik. 
 
Határidő: 2011. május 1. 
Felelős: Ormai István polgármester 
 

 
7.) Előterjesztés pénzügyi tárgyú döntésekről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Az előterjesztéshez kiosztásra került egy kiegészítés. Szóban ismerteti az előterjesztés 
tartalmát. 
 
Kérdések: 
 
Melsin Valentin képviselő: 
Ahogy értesült, sem a Pénzügyi Bizottság  ülésén nem hangzott el, sem mint képviselő nem 
kapott tájékoztatást arról, hogy  per pillanat mennyi a városnak a lejárt fizetési határidejű 
kötelezettség-állománya. 
 
Ormai István polgármester:  
377 millió Ft.  
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A napirenddel kapcsolatosan hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a pénzügyi tárgyú döntésekről szóló 
előterjesztés határozati javaslatát a kiosztott módosítással együtt.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatokat 10 igen 
szavazat és 1 tartózkodás mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
91/2011. (IV. 28.) számú határozata: 
 
1.) Nagyatád Város Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a „Városközpont 

rehabilitációja” beruházás finanszírozására az alábbi pályázati támogatást 
megelőlegező, éven belüli hitelek, felvételére kerüljön sor a Somogy 
Takarékszövetkezettől: 

 EU Önerő Alap megelőlegezésére 30.289.000,- Ft 
 EU pályázati támogatás megelőlegezésére 44.717.000,- Ft 
 A hitelszerződések aláírására és az esetlegesen szükségessé váló fedezet 

biztosítására felhatalmazza a polgármestert és a jegyzőt. 
 
 Határidő: 2011. május 15. 
 Felelős: Ormai István polgármester 
   Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
2.) a) Nagyatád Város Képviselő-testülete kéri, hogy a Dél-Dunántúli Regionális 

Fejlesztési Tanács méltányosságból engedje el a 22.377.210 Ft visszafizetendő 
támogatási összeget.  

 
 b) Nagyatád Város Képviselő- testülete egyetért azzal, hogy a Dél-dunántúli 

Regionális Fejlesztési Tanács által folyósított 22.377.210,- Ft támogatás és 
annak 746.858,- Ft kamata az alábbi ütemezésben kerüljön visszafizetésre: 
1. részlet: 2011. szeptember 30. 3.377.210,- Ft tőke és 746.858,- Ft 
kamat 
2. részlet: 2012. március 31.          4.750.000,- Ft tőke 
3. részlet: 2012. szeptember 30.     4.750.000,- Ft tőke  
4. részlet: 2013. március 31.           4.750.000,- Ft tőke 
5. részlet: 2013. szeptember 30.         4.750.000,- Ft tőke 
A részletfizetési kérelem és megállapodás aláírására felhatalmazza a 
polgármestert. 

 
Határidő: 2011. április 29. 
Felelős: Ormai István polgármester 

 
3.) Nagyatád Város Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a TÁMOP programra a 

Somogy Takarékszövetkezetnél felvett pályázatmegelőlegező hitel futamideje 2011. 
május 31-ről 2011. augusztus 31-re módosításra kerüljön. A hitelszerződés 
módosítás aláírására felhatalmazza a polgármestert és a jegyzőt. 
 
Határidő: 2011. május 15. 
Felelős: Ormai István polgármester 
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             Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

4.) Nagyatád Város Képviselő-testülete a 63/2011. (III.31.) számú határozatát az 
alábbiak szerint módosítja:  
 

1. Nagyatád Város Képviselő-testülete a Magyar Köztársaság 2011. évi 
költségvetéséről szóló 2010. évi CLXIX. törvény 6. sz. melléklet 2. pontja 
alapján (továbbiakban 6. számú melléklet) támogatási igényt nyújt be az 
önhibájukon kívül hátrányos helyzetben lévő önkormányzatok 
támogatására.  

2. Nagyatád Város Képviselő-testülete az önhibájukon kívül hátrányos 
helyzetben lévő helyi önkormányzatok támogatásának igényléséhez a fenti 
törvény alapján következő nyilatkozatot teszi: 

 
I. a) A települési önkormányzat lakosságszáma 2010. január 1-jén 1.000 fő, 

vagy a feletti. 
II. a) A települési önkormányzat helyi adó bevezetéséről döntött és 2011. évben 

ilyen jogcímen 353.000 ezer forint összegű bevételt tervez. 
III. Az önkormányzat 2011. évi költségvetési rendeletét vagy módosított 

költségvetési rendeletét 368.518 ezer forint összegű működési célú hiánnyal 
fogadta el. 

IV. Az önkormányzat kötelezettségvállalása 2010. és 2011. évben nem haladja 
meg az Ötv. 88.§(2) bekezdés szerinti éves kötelezettségvállalás felső 
határát. 

V.  b) Az önkormányzat az Ötv. szabályai szerint kötelező könyvvizsgálatra 
kötelezett. 

   c) Kötelező könyvvizsgálat esetén az önkormányzat 2010. évi 
zárszámadását a könyvvizsgáló elfogadta. 

 
3.  A Képviselő-testület a pályázat beadására felhatalmazza a polgármestert és a 

jegyzőt. 
 

Határidő:  2011. április 30. 
Felelős: Ormai István polgármester 

      Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 

 
8.) Előterjesztés a Kossuth utca 1. szám alatti társasház földszintjén elhelyezkedő 

üzlethelyiség értékesítési feltételeinek meghatározásáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
A Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság tett egy kiegészítő javaslatot. Ezt követően a 
munkatársak ezt elkezdték feldolgozni, hogy illeszkedjen a határozati javaslathoz, ill. a 
pályázati kiíráshoz. Közben végiggondolták mind a két dokumentumot és most a 
„kiegészítés” című, szintén 9-es sorszámmal ellátott anyagban ez együtt benne van.  
 
Kérdések: 
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Sasvári Tamás képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke: 
A pályázati felhívásban több helyen üzlethelyiség helyett lakás szerepel. Ez direkt van így, 
vagy tévedésből? Mert ha tévedésből, akkor javítani kellene.  
 
Ormai István polgármester:  
Elnézést kér, tévedésből szerepel így.  
 
Kimegy az ülésteremből Melsin Valentin képviselő.  
A képviselő-testület létszáma: 10 fő.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Kossuth utca 1. szám alatti társasház 
földszintjén elhelyezkedő üzlethelyiség értékesítési feltételeinek meghatározásáról szóló 
előterjesztés határozati javaslatát a kiosztott kiegészítéssel együtt.  
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú - 10 
igen szavazat – mellett  elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
92/2011. (IV. 28.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 

tulajdonában álló, nagyatádi 1368/A/3 helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, 
Kossuth utca 1. szám alatti társasház földszintjén elhelyezkedő, 153 m2 nagyságú 
üzlethelyiségét értékesítésre kijelöli. 

 
2.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott üzlethelyiség 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartása mellett 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott üzlethelyiség értékesítési feltételeit 
az alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak 
szerint határozza meg: 

 
a.) A helyiség értékesítési alapárát, amely több pályázat benyújtása esetén egyben a 

licit alapja, az előterjesztéshez csatolt értékbecslésben meghatározottal azonos 
összegben állapítja meg, összesen 26.255.000.-Ft+ÁFA, azaz Huszonhatmillió-
kettőszázötvenötezer forint + ÁFA. 

 
b.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit 

során kialakult vételárat az eladó részére az adásvételi szerződés aláírásával 
egyidőben, egy összegben kell az önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. 
Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-00000000 számú költségvetési 
elszámolási számlájára megfizetnie.  

c.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli – amennyiben Nagyatád Város 
Önkormányzata készíti el az adásvételi szerződést, akkor – a szerződéskötési 
költsége, ami a bruttó vételár 1 %-a, de minimum bruttó 15.000.-Ft. Ezt az 
összeget a lakás tulajdonjogát elnyerőnek az adásvételi szerződés megkötésével 
egyidőben kell az önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi 
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Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási 
számlájára megfizetnie.  

 
d.) A pályázaton való részvétel biztosítéka 2.000.000.-Ft, azaz Kettőmillió forint, 

amelyet a pályázónak a pályázat benyújtásával egyidőben kell az önkormányzat 
Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-
00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára befizetnie, és a befizetést 
igazoló irat másolatát a pályázathoz csatolnia. 

 
e.) Az értékesítésre kiírt üzlethelyiség bérleti joggal terhelt, a bérleti szerződésben 

meghatározott feltételeket a leendő tulajdonosnak el kell fogadnia. 
 

A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 
- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba kerül 

beszámításra. 
- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 

- a vevő Képviselő-testületi vevő kijelölést követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 
 

4.  A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 
elrendeli annak közzétételét Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető 
tábláján, a város honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi 
Televízióban. 
 

5.  A Képviselő-testület a pályázati versenytárgyalás lefolytatásával a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
6.  A Képviselő-testület az üzlethelyiség értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésén dönt. 
 
7. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
 
Határidő: 2011. május 2. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
9.) Előterjesztés a Nagyatád, Erkel Ferenc utca 1/c szám alatti lakás piaci értékesítéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Erkel Ferenc utca 1/c szám alatti 
lakás piaci értékesítéséről szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú - 10 
igen szavazat – mellett  elfogadja és a következő határozatot hozza: 
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93/2011. (IV. 28.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 

tulajdonában álló, nagyatádi 2177/32/A/3 helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, 
Erkel Ferenc utca 1/c. földszint 3. szám alatti található, 106 m2 nagyságú társasházi 
lakását értékesítésre kijelöli. 

 
2.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott lakásra 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartása mellett 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott lakás értékesítési feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 

 
d.) A lakás értékesítési alapárát, amely több pályázat benyújtása esetén egyben a licit 

alapja, az előterjesztéshez csatolt értékbecslésben meghatározottal azonos 
összegben állapítja meg, összesen 16.600.000.-Ft, azaz Tizenhatmillió-hatszázezer 
forint, amely ÁFA mentes. 

 
e.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit 

során kialakult vételárat az eladó részére egy összegben, készpénzben kell az 
önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 
10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára 
megfizetnie.  

 
f.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli – amennyiben Nagyatád Város 

Önkormányzata készíti el az adásvételi szerződést, akkor – a szerződéskötési 
költsége, ami a bruttó vételár 1 %-a, de minimum bruttó 15.000.-Ft. Ezt az 
összeget a lakás tulajdonjogát elnyerőnek az adásvételi szerződés megkötésével 
egyidőben kell az önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi 
Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási 
számlájára megfizetnie.  

 
e.) A pályázaton való részvétel biztosítéka – az értékesítési ár 5 %-a – 830.000.-Ft, 

azaz Nyolcszázharmincezer forint, amelyet a pályázónak a pályázat 
benyújtásával egyidőben kell az önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. 
Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-00000000 számú költségvetési 
elszámolási számlájára befizetnie, és a befizetést igazoló irat másolatát a 
pályázathoz csatolnia. 

 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba kerül 
beszámításra. 

 
- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 

- a vevő Képviselő-testületi vevő kijelölést követő 5 banki napon belül, 
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- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 

 
4.  A Képviselő-testület hozzájárul a nagyatádi 2177/32/A/3 helyrajzi számú ingatlan 

jelzálogjoggal történő megterhelhetőségéhez, valamint annak ingatlan-
nyilvántartásba történő bejegyzéséhez. 

 
5.  A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető 
tábláján, a város honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi 
Televízióban. 
 

6.  A Képviselő-testület a pályázati versenytárgyalás lefolytatásával a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
7.  A Képviselő-testület a lakás értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésén dönt. 
 
8. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
 
Határidő: 2011. május 2. 
Felelős:   Ormai István polgármester 

 
 
10.) Előterjesztés a Nagyatád, Dózsa György utca 11. szám alatti lakás piaci 

értékesítéséről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
Kiegészítés: 
 
Ormai István polgármester:  
Az előző napirendre is vonatkozik az, hogy azért szerepel a „piaci” kifejezés az értékesítésre, 
mert a lakás üres, szabadon lehet értékesíteni.  
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a Nagyatád, Dózsa György utca 11. szám 
alatti lakás piaci értékesítéséről szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozati javaslatot egyhangú - 10 
igen szavazat – mellett elfogadja és a következő határozatot hozza: 
 
94/2011. (IV. 28.) számú határozat: 
 
1.  Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 

tulajdonában álló, nagyatádi 559/A/4 helyrajzi számú, természetben a Nagyatád, 
Dózsa György utca 11. földszint 4. szám alatti található, 88 m2 nagyságú társasházi 
lakását értékesítésre kijelöli. 
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2.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott lakásra 

- nyílt pályázati eljárásban, 
- alap vételárra folytatott nyílt licites, 
- a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogának fenntartása mellett 

pályázati eljárás lefolytatását rendeli el. 
 

3.  A Képviselő-testület az 1. pontban meghatározott lakás értékesítési feltételeit az 
alábbiakban, illetve az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívásban foglaltak szerint 
határozza meg: 

 
g.) A lakás értékesítési alapárát, amely több pályázat benyújtása esetén egyben a licit 

alapja, az előterjesztéshez csatolt értékbecslésben meghatározottal azonos 
összegben állapítja meg, összesen 12.865.000.-Ft, azaz Tizenkettőmillió-
nyolcszázhatvanötezer forint, amely ÁFA mentes. 

 
h.) A vételár megfizetésének módja: a tulajdonjogot elnyerőnek a pályázati licit 

során kialakult vételárat az eladó részére egy összegben, készpénzben kell az 
önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 
10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási számlájára 
megfizetnie.  

 
i.) A vételáron felül a leendő tulajdonost terheli – amennyiben Nagyatád Város 

Önkormányzata készíti el az adásvételi szerződést, akkor – a szerződéskötési 
költsége, ami a bruttó vételár 1 %-a, de minimum bruttó 15.000.-Ft. Ezt az 
összeget a lakás tulajdonjogát elnyerőnek az adásvételi szerződés megkötésével 
egyidőben kell az önkormányzat Kereskedelmi és Hitelbank Rt. Nagyatádi 
Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-00000000 számú költségvetési elszámolási 
számlájára megfizetnie.  

 
f.) A pályázaton való részvétel biztosítéka – az értékesítési ár 5 %-a – 643.250.-Ft, 

azaz Hatszáznegyvenháromezer-kettőszázötven forint, amelyet a pályázónak a 
pályázat benyújtásával egyidőben kell az önkormányzat Kereskedelmi és 
Hitelbank Rt. Nagyatádi Fiókjánál vezetett 10403954-39511548-00000000 számú 
költségvetési elszámolási számlájára befizetnie, és a befizetést igazoló irat 
másolatát a pályázathoz csatolnia. 

 
A letétbe kerülő biztosíték visszafizetése: 

- A tulajdonjogot elnyerőnek: nem kerül visszafizetésre, az a vételárba kerül 
beszámításra. 

 
 

- A tulajdonjogot el nem nyerő pályázóknak visszafizetésre kerül: 
- a vevő Képviselő-testületi vevő kijelölést követő 5 banki napon belül, 
- kamatok nélkül, 
- a pályázó által megnevezett számlára. 

 
4.  A Képviselő-testület hozzájárul a nagyatádi 559/A/4 helyrajzi számú ingatlan 

jelzálogjoggal történő megterhelhetőségéhez, valamint annak ingatlan-
nyilvántartásba történő bejegyzéséhez. 
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5.  A Képviselő-testület az előterjesztéshez csatolt pályázati felhívást jóváhagyja, és 

elrendeli annak közzétételét Nagyatád Város Polgármesteri Hivatalának hirdető 
tábláján, a város honlapján, valamint rövidített formában a Nagyatádi Városi 
Televízióban. 
 

6.  A Képviselő-testület a pályázati versenytárgyalás lefolytatásával a Városfejlesztési és 
Gazdálkodási Bizottság képviselőjét és a Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda 
köztisztviselőjét bízza meg. 

 
7.  A Képviselő-testület a lakás értékesítéséről, a vevő kijelöléséről a pályázati 

versenytárgyalást követő ülésén dönt. 
 
8. A Képviselő-testület a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítási jogát 

fenntartja. 
 
Határidő: 2011. május 2. 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
11/A.) Tájékoztató a polgármester képviselő-testület két ülése közötti időben végzett 

tevékenységéről 
 Előadó: Ormai István polgármester 

 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés nem hangzik el.  
 
Hozzászólások: 
 
Bejön az ülésterembe Melsin Valentin képviselő. 
A képviselő-testület létszáma: 11 fő.  
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
Miről szólt a Keszi László igazgató úrral történt megbeszélés? 
 
Ormai István polgármester:  
A kompetenciájukban lévő energia-megtakarítást eredményező fejlesztési lehetőségekről, a 
távhő-ellátás és szolgáltatás költségének a csökkentéséről. Három csoportba lehet sorolni 
azokat a lehetőségeket, amelyek ma nyitva vannak az energia-megtakarítást eredményező 
fejlesztéseknél: az egyik, ami egyértelműen kifejezetten önkormányzati kompetencia és 
lehetőség, ez az épület-energetikai korszerűsítések, a hőszigetelés, a belső fűtési rendszerek 
korszerűsítése. A két másik pedig a távhő-szolgáltatás, amellyel kapcsolatosan létezik 
pályázati lehetőség. Ez érinti az önkormányzatot is, hiszen van 240 db. távfűtéses lakás a 
városban. Az alternatív energiák kinyerése a másik. Ez a kettő illeszkedik egymáshoz. Arról 
volt szó, hogy a távhő-szolgáltatás korszerűsítése és bővítése, mint az energia-megtakarítás és 
a költségcsökkentés egyik iránya, a másik pedig alternatív, konkrétan további termál-energia 
bevitele a rendszerbe, amely tovább csökkentené a költségeket.  
Arról volt szó, hogy mi a szolgáltató szakmai véleménye és hogyan látják ezeket a dolgokat, 
mik a tapasztalataik.  
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Kárpáti László alpolgármester: 
13-án egy leendő befektetési lehetőségről tájékozódott egy cég képviselője. Milyen jellegű a 
befektetés? 
 
Ormai István polgármester:  
A Hungaro Holding Zrt. ügyvezetőjével, Nagy Zoltán úr tájékozódott, megkérdezte, hogy 
milyen lehetőségek vannak Nagyatádon. Olyan települést keresnek, ahol lehet program az 
idős emberek számára, ahol idősek részére lakóparkot lehetne kialakítani meleg vizes fürdő 
közelében. 
Tájékoztatta az ügyvezető urat, hogy melyek azok a területek, amelyek lehetőségként 
kínálkoznak. Számára átadásra kerültek területekről szóló rajzok, megvárják, hogy újra 
jelentkezik-e az ügyvezető úr.  
 
Melsin Valentin képviselő: 
Az 5-én tartott megbeszélésen általános dolgokról volt szó, vagy már előrevetít valamit? 
 
Ormai István polgármester:  
Igen, egy tájékozódó jellegű megbeszélés, tapasztalatcsere volt.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a polgármester képviselő-testület két ülése 
közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a tájékoztatót egyhangú -11 igen - 
szavazattal elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
95/2011. (IV. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztatót elfogadja. 
 

 
11/B.) Tájékoztató a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-testület két ülése közötti 

időben végzett tevékenységéről 
 Előadó: Dr. Kovács Ildikó jegyző 
 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyző és a Polgármesteri Hivatal képviselő-
testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló tájékoztató határozati 
javaslatát. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a tájékoztatót egyhangú -11 igen - 
szavazattal elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
96/2011. (IV. 28.) számú határozat: 
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Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a jegyző és a Polgármesteri 
Hivatal a képviselő-testület két ülése közötti időben végzett tevékenységéről szóló 
tájékoztatót elfogadja. 
 
 
12.) Interpellációk, kérdések 

 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
Van-e lehetőség a döbrögpusztai buszmegálló-épületet legalább az egyik oldalon pótolni?  
 
Ormai István polgármester:  
A négy éves városfejlesztési programba beépítésre kerül. A városba befelé közlekedő irányba 
lenne célszerű a buszmegállót létesíteni. 
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
A Hunor Íjász Egyesület gyakorlásra alkalmas helyet szeretne kapni. Lentsch Géza elnök úr 
két lehetőséget jelölt meg, az egyik az Európa Park, a volt téglagyári gödör, a másik pedig a 
Művésztelep melletti terület, természetesen betartva a biztonsági előírásokat.  
 
Ormai István polgármester:  
Az utóbbi helyet meg is nézték közösen az érintettekkel, létezik ott egy mélyen fekvő terület a 
Malom árok, volt vasúti töltés kereszteződésében. A helyrajzi számok tisztázása után ki lehet 
jelölni a területet, majd egyeztetéseket folytatnak az egyesülettel a további munkákat illetően.  
Az Európa Parkban veszélyes volna a gyakorlás, sokan futnak, kutyát sétáltatnak, a vonat is 
ott halad mellette, ott gyakorolnak a gépkocsivezetők is.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
A Szabadkai utcában a beton be van szakadva, ezáltal balesetveszélyes. 
A Petőfi utcai gyalogos átjáróban nem működik a közvilágítás.  
A Gyár utca és a Petőfi utca között lévő magáningatlanon felhalmozott szeméttel 
kapcsolatban korábban már interpellált. Milyen intézkedéseket tett a Polgármesteri Hivatal az 
ügyben?  
 
Ormai István polgármester:  
Az említett szemét-felhalmozás egy magánterületen helyezkedik el, sajnos korlátozva vannak 
a magánterületre vonatkozó beavatkozási lehetőségek, de biztosan van valami megoldás 
abban az esetben, amennyiben már balesetveszélyessé válik a helyzet. 
A jegyző asszonyt kéri, hogy gondolja végig, folytasson egyeztetéseket arról, hogy mit lehet 
tenni, vonja be a tűzoltóságot, mert tűzveszélyes az ott felgyűlt szemét, valamint vonja be az 
ÁNTSZ-t is, mert közegészségügyi szempontból is felmerülhet aggály.  
A következő testületi ülés két ülés közötti beszámolójában a jegyző asszony röviden 
számoljon be a tett intézkedésekről, Rácz képviselő úrral pedig részletesen, tényszerűen 
ismertesse azokat. Mindenki számára irritáló a látvány. 
 
Ormai István polgármester megkérdezi Rácz Károly képviselőt és a képviselő-testületet, hogy 
az interpellációra adott választ elfogadja-e. 
 
Az interpellációra adott választ Rácz Károly képviselő és egyhangú - 11 igen – szavazat 
mellett a képviselő-testület elfogadja. 
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Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
A közvilágítási problémát jelezni fogják a szolgáltató felé.  
A Szabadkai utcai csapadékvíz-elvezető ároknak szakadt be egy része. A Városgondnokság 
feladatként kapta, hogy javítsa ki, azonban azért nem készült még el, mert kialakult egy 
speciális helyzet. Ebbe a csapadékvíz-elvezető zárt rendszerbe a Coats-nak – szintén zárt 
rendszerrel – bent van egy szennyvíz-nyomóvezetéke. Ezért nem merték vállalni a 
Városgondnokság szakemberei a betontömb elvágását, a kivételét speciális módon, darus 
autóval külső vállalkozó bevonásával kell megtenni. A vonatkozó intézkedéseket az iroda 
megtette, reméli, hogy a következő testületi ülésre megoldódik a probléma.  
 
Czimbalek József képviselő, a Városfejlesztési és Gazdálkodási Bizottság alelnöke: 
A Czindery utcában is problémát okoz a csapadékvíz-elvezetése, kéri, hogy az illetékesek 
találjanak rá valami megoldást. 
A Czindery utcai járda balesetveszélyessé vált, méterenként el van repedve, a kórház előtti 
járda viszont egy fa gyökerei miatt vált veszélyessé. A mozgássérültek a forgalmas úton 
kénytelen közlekedni, mert a Nővérszálló felől nem tudnak a járdára hajtani, mert ott egy 
útpadka van. A kereszteződés pedig amiatt balesetveszélyes, hogy nem lehet megfelelően 
belátni.  
Rendőrkapitány úrral megvizsgálták annak a lehetőségét, hogy hogyan lehetne a parkon 
keresztül hajtani kerékpárral büntetés nélkül. Rendőrkapitány úr azt javasolta, hogy a parkon 
keresztülvezető járda egyik felét nyilvánítsák kerékpárúttá, nem kellene a forgalmas utat 
használni.  
 
Ormai István polgármester:  
Ismert a kórház előtti járda állapota. A fák gyökerei több helyen is megemelték a járdát. A 
Rókus közben is hasonló volt a helyzet, több ötlet felmerült annak érdekében, hogy ne kelljen 
kivágni a fákat, azonban mindegyikre azt mondták, hogy nem lehet megvalósítani, végül 
kivágták őket. A gyökereket nem szabad elvágni a szakemberek szerint, mert ha a másik 
irányból komolyabb szél éri, akkor ki fog dőlni a fa, vagy tönkre fog menni.  
A nővérszálló irányából a mozgássérültek számára biztosítani kell az akadálymentes feljutást 
a járdára.  
A Czindery utcai járda,- és csapadékvíz-elvezetés problémája együtt kezelendő. A programba 
be fog kerülni minél előbb.  
Egy-egy feladatnál jó néhány szempont felmerül, amelyeket érvényesíteni kell. 
El fognak járni ezekben a kérdésekben.  
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
Kapitány úr ötlete biztosan jó. A kerékpárút létesítése azonban engedélyköteles még akkor is, 
ha ez valójában csupán két táblát igényel. Az egyik irányba mindenképpen van megfelelő 
úttest, ahol közlekedhetnének a kerékpárosok, a Széchenyi tér dél-keleti részén. Az ellentétes 
irány esetében jelent problémát a közlekedés, mert vagy a forgalom irányával szemben kell 
tolni a kerékpárt, vagy ki kell menni a 68-as számú főútra. Ez okozza talán a problémát.  
Létezik arra jogszabályi lehetőség, hogy egyirányú utcába – megfelelő kitáblázás mellett – a 
kerékpárosok ellenkező irányban is be tudjanak hajtani. Ez általában az út szélességéhez van 
kötve. Elképzelhető, hogy a kitáblázási lehetőséggel megoldható lenne a közlekedés. Inkább 
ebben látja a lehetőséget, mint a díszburkolatos részre ráengedni a kerékpáros forgalmat.  
Utána fog járni a témának.  
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Ormai István polgármester:  
A probléma valóban az, hogy a kerékpárosok nem akarnak kimenni a 68-as útra. Valóban 
sokkal biztonságosabb bent. A két javaslat mindegyike reális. Az iroda folytasson egyeztetést 
az ügyben. Az átlós járdát keskenynek találja, de az iroda hivatalosan el fog járni a dologban. 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Az új Bárdos Lajos Általános Iskola  tanulói hol fognak étkezni?  
A Babai iskolában korábban kihelyezett serlegek, tablók hol kerülnek kihelyezésre?  
 
Ormai István polgármester:  
Két lehetőség van: Lehet azt is válaszolni, hogy köszöni a felvetéseket, amelyek teljesen 
életszerűek és jogosak, de az NKI vezetőjének átadásra kerülnek, aki a Babay iskola mostani 
vezetőjével együtt, valamint a szülők bevonásával megbeszélik. Sem a jegyző asszony, sem a 
polgármester nem illetékes abban, hogy azt megmondják, hogy hol lesznek a kupák 
kihelyezve. Ez talán elfogadható válasz.  
 
Dr. Kovács Ildikó jegyző: 
A Bárdos Lajos Általános Iskolába járó tanulók eddig is a Kollégiumban ebédeltek. A tízórait 
és az uzsonnát az intézményben lévő büfében készítették el a számukra. Ez változatlan 
formában fog történni a jövőben is a Bárdos iskola tanulói számára, természetesen a 
következő tanévtől kibővülve a Babay iskolásokkal is.  
A rendszer változatlan marad, rugalmasan fog történni az étkeztetések szervezése, a büfé is 
alkalmas az étkeztetés megoldására.  
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
16:22 – 16:23-ig nincs bekapcsolva a képviselő mikrofonja. 
 
Ormai István polgármester:  
Játszótér, érmek, kupák, oklevelek kérdése biztosan rendezett lesz. Az intézmény 
kompetenciáját az önkormányzat nem kívánja elvonni. Rácz képviselő úr, valamint az 
intézmények vezetőinek bevonásával a jegyző asszony rendezi a kérdéskört.  
 
Dr. Orbán Csaba képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke: 
Több jelzés érkezett, hogy a játszótereket a gyerekek és a kutyák közösen „használják”, ami 
számtalan konfliktusra ad okot. A kutyatulajdonosok - akik közül nem mindenki zacskóval 
sétáltatja a kutyát – azzal érvelnek, hogy nincs kitéve arra utaló tábla, hogy a játszótérre nem 
szabad bevinni kutyákat. Célszerű volna táblával tiltani a kutyák homokozóba való bevitelét. 
Szabályozni lehet ezt? 
 
Svégel Gábor Műszaki és Vagyongazdálkodási Iroda vezetője: 
A játszóterekre alapvetően nem lehet bevinni a kutyát, erről törvényi rendelkezés is van. Éves 
szinten megtörténik a játszóterek esetében a táblák kihelyezése, de ezek a táblák rendszeresen 
eltűnnek. A pótlásokat a pénzügyi lehetőségek függvényében szokták pótolni.  
 
Ormai István polgármester lezárja a napirend tárgyalását.  
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97/2011. (IV. 28.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri: 
 

A jegyző asszonyt: 
 
- A Tűzoltóság, valamint az Állami Népegészségügyi Tisztiorvosi Szolgálat 

bevonásával vizsgálja meg a Petőfi u. 7. sz. alatti magáningatlanon lévő nagy 
mennyiségben felhalmozott szemét megszűntetésének jogi lehetőségét.    
 
Határidő: 2011. május 30. 
Felelős:  Dr. Kovács Ildikó jegyző 

 
 

13.) Előterjesztés a távhő szolgáltatással ellátott lakások csatorna használati díjáról 
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester:  
Szóban ismerteti az előterjesztés tartalmát. 
 
A napirenddel kapcsolatosan kérdés, hozzászólás nem hangzik el.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a távhő szolgáltatással ellátott lakások 
csatorna használati díjáról szóló tájékoztatót. 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a tájékoztatót egyhangú -11 igen - 
szavazattal elfogadta és a következő határozatot hozza: 
 
98/2011. (IV. 28.) számú határozata: 
 
Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete megállapítja, hogy a Dalkia 
Energia Zrt. a  távhő szolgáltatásra kötött szerződés alapján lakossági távhő 
szolgáltatást végez a Nagyatád Hunyadi utcai távhő és használati melegvíz 
szolgáltatással ellátott ingatlanok (240 lakóingatlan) vonatkozásában. Ezen ingatlanok 
csatornadíj elszámolása a használati melegvízzel összefüggésben is lakossági díj 
fizetésére köteles fogyasztói kategóriába tartozik  a közüzemi vízműből szolgáltatott 
ivóvízért, illetőleg a közüzemi csatornamű használatáért fizetendő díjakról szóló 3/1995. 
(III. 1.) rendelete 2. § (2) bekezdése alapján. 
 
Határidő: értelem szerint 
Felelős:   Ormai István polgármester 
 
 
Egyebek 
 
Kárpáti László alpolgármester: 
A Kossuth utca 7. szám alatt lévő üzlethelyiség üresen, kihasználatlanul áll, javasolja, hogy az 
önkormányzat próbálja meg bérbe adni.  
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Ormai István polgármester:  
Nincs akadálya. Az önkormányzat az üres üzlethelyiségek közül néhányat raktárként használt. 
A Kossuth utca 1. számú üzlethelyiségből éppen ma pakoltak ki a kollégák, de az 
alpolgármester úr által említett üzlet is szabaddá válik a hasznosításra.  
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület ülését 1630 órakor 
bezárja. 
 
 
 

K.m.f. 
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